
Staldmøde 6/10 2024 

Tilstede: Donna, Castillo, Dark, Mads, Emperor, Humber, Balder, Lucy, Boble, Bille, Larique, Zelda, 
Diablo, Darling, Spot, Chippo, Pejse, Orla, Eclipse, Chanett 

 

1. Vinterfolde 
Vi skifter 21/10. Tine anbefaler at man ligger så meget strå som muligt på folden (og lidt mindre 
i boksen om morgenen). Før 21/10 må man gerne lukke sin hest på vinterfold hvis folden er fri 
og man gerne vil fodre. Husk at efterlade sommerfolden i pæn stand. Når vintersæsonen 
starter, lukkes ud/ind efter at alle heste er ude nogenlunde lige længe.  
 

2. Brug af ridehus 
Der har været et par gange med kaos her i de første uger af efteråret. Når der er elevskole SKAL 
man være meget opmærksomme på eleverne, særligt ved de første hold (begyndere). Vær 
opmærksom på, at f.eks. galop kan virke voldsomt på en begynder. Hold MEGET lang afstand. 
Spørg altid om der er plads til dig, inden du sadler op; det er ridelæreren der suverænt 
bestemmer om andre må komme ind mens der undervises. Det er ikke altid antallet af elever 
der er afgørende. Et nej SKAL accepteres UDEN BROK!   
 
I forhold til spring. Vi har brug for en afklaring på fredagsspringningen; hvis det bliver aflyst 
meget ofte, er det svært at holde fast i at reservere ridehuset fast hver fredag. Der er pt ikke så 
mange der springer med hos Maria.    
 
Kunne vi lave et bomhold for dem der ikke helt tør springe, men gerne vil lege med bomme. Det 
er der naturligvis plads til, det gør ingen forskel om det er spring eller bomme. 
 
Løse heste i ridehuset: Begræns det så vidt muligt, det er hårdt for bunden. Men, der er heste 
der f.eks. ikke kan rides eller som bliver så eksplosive at de bliver farlige at håndtere, i de 
tilfælde er det OK. Men kun en hest ad gangen, og husk at rive grundigt bagefter. 
 
Der må ikke longeres på nederste bane. Hvis man springer på springbanen eller øverste bane, 
skal man rydde op og rive efter sig. Det er springmaterialet der står i Laden (ved ridehuset) der 
skal bruges (altså ikke det der står under den udendørs overdækning).  
 
Der ligger meget lort. Få nu samlet op efter jer – vi ødelægger bunden.  
 
Læs op på ridehusreglerne – der hænger de fineste skilte. Hold afstand, tag hensyn, ingen 
telefoner mens man rider, ingen musik i ørerne etc. Man må kun longere hvis alle har givet lov.  
 
Rotunden er desværre på hold mens vi sparer op til bund.  
 
Undervisning: man kan fast få ½ time pr rytter/uge. Der ligges plan op fredag, frem til søndag 
morgen kan man ikke reservere tid nr 2 (men man kan reservere hvis man ikke har en fast tid). 
Hvordan reserverer man en tid? Man skriver i kommentarfeltet på den tråd der ligges op hver 
fredag.  



 
Det undersøges om det er muligt at lægge en fast harvning ind lørdag aften eller søndag 
morgen.  
 
Der bliver spurgt til det varme vand. Vi lader den ligge for nu og tager den op igen senere på 
sæsonen. Det er dejligt, men også DYRT.   
 
Husk også at tænke på vores elforbrug. Alt lyset behøver ikke at være tændt på en gang og husk 
at slukke når ridehuset forlades. Sluk også gerne i stalden i dagtimerne.  
 

3. Oprydning 
Personalet er IKKE ansat til at rydde op. Gør rent på striglepladserne og vaskepladsen, fej foran 
boksen når du har muget. Skidt skal IKKE bare skubbes ind i et hjørne. A_ald i skraldespande, 
smid meget gerne større ting direkte i containeren. Læg lånt udstyr på plads (longetorv, piske 
etc). Tine siger INGEN dåser i krybbeskabene. Læg bestik tilbage i klubhuset. Hjælp hinanden.  
 
Hvad kan vi gøre anderledes så der ikke ligger efterladte lorte i ridehus og på baner. Nogle 
heste går og småklatter – har du sådan en hest, så husk at gå hele ridehuset igennem. Rid 
udenom hvis der ligger en klat i hovslaget.  
 

4. Status på projekter 
Øverste er bane er done 
Indgang/hjørne nedre bane er fikset 
Staldkatte: de er her stadig alle fire 
Yderområde Øst (parkering og wrap) er done 
Rotunde: Vi mangler lige 25.000 kr. 
Renovering af løsdriften. Tæt på done 
Harvning af gårdsplads: ikke opstartet – den står højt på prioriteringslisten 
Vandingsanlæg øvre bane: ikke startet  
 
Der er sket virkeligt meget. Vi har været heldige at få støtte fra en række fonde og vi har haft 
dygtige og aktive frivillige hænder. 
 
Arbejdsweekenderne har fungeret virkeligt godt – der er sket helt vildt meget. Der er lagt utroligt 
mange gode kræfter i løbet af året.  Hvis nogen har feedback angående arbejdsweekender (ris 
og ros), så meld gerne tilbage til Morten.  
 

5. Aktiviteter: 
26/10 førstehjælpskursus med fokus på rytterskader for alle, tilmeld via Zakobo. Hvis dette 
kursus er gennemført, må to 16-17 årige ride sammen uden voksenopsyn. 
31/10 Græskarudskæringer og oppyntning til halloweenstævne (2/11). 
Meld gerne til Karen hvis der er ønsker om andre aktiviteter.  
Trec arrangementet måtte desværre aflyses. Husk at bakke om arrangementerne. 
Forslag om det er interesse i at arrangere kursus med udefrakommende underviser.  
Forslag om horsemanshiparrangement, det var populært sidst. Karen undersøger hvad der er 
af muligheder.  



 
6. Stald 

Dækkenholder: der er en pr hest i sadelrummet og kun en. Man må ikke fast lægge beslag på 
de ekstra holdere der hænger i stald vest og i springrummet. Man må gerne hænge våde 
dækkener op. Tjek hvor meget du fylder og overvej om du bruger mere plads end du burde.  

Stråfoder: Man SKAL veje af – altid! 

Orm: vi har et overraskende højt ormetal i år – flere heste over 2000. Der bliver lagt kure i 
krybbeskabene til alle – sørg for at give din hest. De heste der nu har mere end 2000, får taget 
endnu en gødningsprøve senere. Der er ingen systematik i ormetal i forhold til 
foldfællesskaber.  

Hvem vil gerne være med til at lære at køre frøen? Vi kan rigtigt godt bruge flere der kan hjælpe 
med at køre strå ind, harve baner etc. Vi laver en aften med kørekursus.  

Tjek lige navnene på jeres spande!!! Det skal være klart og tydeligt. Måske skal der også stå 
boksnummer på spandene.  

 

     

 
 
 


